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فوتبالی که دیگر حرمت ندارد
روزگاری برنامـــه 90 بـــه دردهـــای فوتبـــال می پرداخـــت. عـــادل 
فردوســـی پور درباره شـــرط بندی، جادوگری، فســـاد در آکادمی ها 

و مشـــکلات خطرســـاز برای آینـــده فوتبال حـــرف می زد.
برنامـــه عادل همیشـــه در معرض حملـــه و هجمه بـــود که »برای 
دیده شـــدن دعوا راه می اندازی«. این حملات مداوم در شـــیبی 

تند، آنقدر ادامه داشـــت تا ســـرانجام حذف شـــد.
برنامه ای آمد که قرار شـــد ساختارشـــکن و ســـالم باشـــد، فضای 
فوتبال را قابـــل تنفس کند، به زیرســـاخت ها بپـــردازد، فوتبال را 

محبوب دل مـــردم کند و ... .
امـــا در برنامـــه دوشـــنبه شـــب چـــه دیدیـــم؟ لوکیشـــن محـــل 
آســـیب دیدگی، موقعیـــت جغرافیایـــی کشـــاله و هر آنچـــه قبیح 
می دانســـتیم. ســـطح بحـــث را آنقدر نـــازل کردند تا پـــدران برای 

جلوگیـــری از بدآمـــوزی، کانـــال را عـــوض کنند.
ایـــن ســـبک برنامـــه، ایـــده آل و محبـــوب شـــما بـــود؟ همیـــن را 
می خواســـتید؟ فوتبالی کـــه وعـــده اش را داده بودیـــد، این بود؟ 
کـــه هـــوادار، بازیکـــن، سرپرســـت و مربی هـــر چـــه می خواهند 
بگویند و هر گونه میل شـــان کشـــید رفتار کنند؟ بـــا نگاه و تحلیل 
شـــما، فوتبالی اینچنین، حرمـــت دارد؟ فوتبالی کـــه همه دیوارها 
را بشـــکند، همه تابوهـــا را نابود کنـــد و از خطـــوط قرمز اخلاق، 
بی اعتنا رد شـــود، محبوب ما نیست. شـــما اگر این را می خواهید 

شـــفاف به مـــردم بگویید.
در ایـــن فصـــل، اتفاقاتی افتاد کـــه از فکر کردن بـــه آن هم واهمه 
داشـــتیم چه رســـد به آنکه ببینیم و تحملش کنیم. می ترسیدیم 
روزی را ببینیـــم کـــه تیم ها ماننـــد گلادیاتورهـــای روم به جان هم 
بیفتند و بازیکنان و تماشـــاگران، ورزشگاه را با کشتی وایکینگ ها 
اشـــتباه بگیرنـــد... و امـــروز فوتبالـــی داریـــم کـــه همـــه بدی ها، 
زشـــتی ها و پلشـــتی ها را در خـــود دارد. فوتبالی کـــه مدیران برای 
نتیجـــه گرفتن، همه رفتارهای نادرســـت را توجیـــه و از خطاکاران 
حمایـــت می کننـــد. این فوتبـــال نه حرمـــت دارد و نـــه جذابیت. 

چرا باید عاشـــق چنین فوتبالی باشـــیم؟

سرمقاله

تیم زاهدی صدرنشین لیگ ژاپن شد
تیـــم فوتبـــال آویســـپا فوکوئوکا بـــا حضور ثابـــت شـــهاب زاهدی در 
خط حمله در دیـــدار اخیرش نمایشـــی هجومی مقابـــل یوکوهاما 
مارینـــوس داشـــت و موفـــق به کســـب پیـــروزی دو بر یک شـــد و با 
این پیـــروزی در پایـــان هفته دهـــم جی لیگ ژاپن به صـــدر جدول 

این رقابت هـــا تکیه زد. 
یاران شـــهاب زاهدی بـــا برتری مقابـــل یوکوهاما مارینـــوس که روز 
شـــنبه ایـــن هفتـــه اتفاق افتـــاد، بـــه صدر جـــدول جی لیـــگ ژاپن 
رســـیدند، اما این احتمال وجود داشـــت در صورت برتـــری ماچیدا 
در مســـابقه ای که روز بعد انجام می شـــد، دوباره در جـــدول پایین 
برونـــد که ایـــن اتفـــاق نیفتاد. آویســـپا فوکوئوکا در حضـــور مهاجم 
ایرانی خود در هشـــت مســـابقه اخیرش توانســـته یک پیـــروزی در 
جام حذفی و 6 برد و یک مســـاوی در جی لیگ ژاپن داشـــته باشـــد 
 و بـــه صـــدر جدول برســـد و حـــالا توانســـته ایـــن جایـــگاه را حفظ 

کند.

خبر

خبر

کمیل قاسمی سرمربی تیم ملی کشتی آزاد عربستان شد

الماسی در صحرا
در ادامه کوچ مربیان کشتی به کشورهای دیگر این بار کمیل قاسمی 
دارنــده مــدال طلا و نقره المپیک برای هدایت تیم ملی کشــتی آزاد 
عربستان راهی این کشور شد. کمیل در حالی هدایت این کشور را 
برعهده می گیرد که قبل از این هم هدایت تیم ملی کامبوج را برعهده 
داشت. کمیل قاسمی یکی از بهترین کشتی گیران سنگین وزن در 
تاریخ کشــتی ایران اســت که مدال طلا و نقره المپیک 2012 لندن و 
2016 ریو را در کارنامه دارد. او در ســال 2014 هم مدال نقره جهان را 
به دســت آورد. در افتخارات کمیل یک طلا و دو نقره قهرمانی آســیا 

هم دیده می شود.
او یکی از بااخلاق ترین کشتی گیران تاریخ ایران محسوب می شود و 
می توانست هدایت تیم ملی کشتی آزاد را هم برعهده داشته باشد 
اما حالا راهی عربســتان شــده تا در کشــتی این کشور سرمربیگری 
کند. این اتفاق از یک ســو افتخار بزرگی برای کشتی ایران محسوب 
می شود و از سوی دیگر باعث ناراحتی است که چرا باید این الماس 
درخشــان کشتی راهی کشوری شــود که اصلاً در کشتی حرفی برای 
گفتن ندارد؟ سرمایه های کشتی ایران در حسرت داشتن یک مربی 
خوب هستند اما ما قهرمانان سال های نه چندان دور کشتی خود را 
راهی کشورهای دیگر می کنیم. در این ماه های اخیر مربیان زیادی 
از ایران راهی کشــورهای دیگر شدند. از جمله ملک محمد بویری و 
یا ایرج اســفندیاری فر که از کشــتی فرنگی رفته بودند و حالا کمیل 

هم از کشتی آزاد راهی عربستان می شود.

 

چوپان به دنبال طلای دوم مستر المپیا
هــادی چوپان 6مــاه مانده به آغاز مســابقات مســترالمپیای 202۵ 
نگاه ها را به خود جلب کرد. »خیز چوپان 1۷6روز قبل از مســابقات 
بــرای دومیــن قهرمانی مســترالمپیا«؛ این محتوای گزارش ســایت 
مســترالمپیا از تمرینات فشــرده قهرمان پرورش اندام ایران است. 
هــادی چوپــان با یک مدال طلا و 2 نقره در مســابقات مســترالمپیا 
پرافتخارترین ورزشــکار پرورش اندام تاریخ ایران اســت. چوپان در 
مســترالمپیا 2022 با تاریخ سازی برای ورزش ایران قهرمان شد و در 
ســال 202۳ و 2024 مقام دوم را کســب کرد. مسابقات مسترالمپیا 
202۵ در مهرماه به میزبانی لاس وگاس امریکا برگزار می شود. هانی 
رامبد، مربی چوپان می گوید که هادی یک روحیه تسلیم ناپذیر دارد 
و با برنامه غذایی، تمرینی و روانشناسی دقیق به جایگاهی رسیده که 

می تواند بار دیگر عنوان قهرمانی مسترالمپیا را کسب کند.

 

بازگشت قایدی به استقلال منتفی است
یکی از بازیکنان که بارها نامش در میان هواداران برده شده تا شاید 
مدیران اســتقلال در راستای بازگرداندن او به این تیم اقدام کنند، 
مهدی قایدی اســت اما این بازیکن خوش تکنیک که در اســتقلال 
تبدیل به یک بازیکن مطرح در فوتبال ایران و تیم ملی شد به ایران 
بازنمی گردد. درباره قایدی پیش تر گفته شد که چند باشگاه اروپایی 
خواهان عقد قرارداد با او هستند اما در عین حال باشگاه الاتحاد کلبا 
امارات نیز قصد دارد همچنان به همکاری با این بازیکن ادامه داده و 
او را در اختیار داشته باشد. بنابراین بازگشت این بازیکن به استقلال 
را باید منتفی دانست چرا که حتی اگر قایدی به اروپا نرود باشگاهش 
درامارات خواهان جذب او و پیشنهاد تمدید قرارداد داده است و از 
ســویی قایدی آن قدر در الاتحاد کلبا در فاز گلزنی خوب عمل کرده 
که شکی نباید داشت دیگر تیم ها نیز خواهان جذب او خواهند بود.

 امیر قلعه نویی ســرمربی تیــم ملی فوتبال 
ایران در جدیدترین مصاحبه خود با سایت 
فدراسیون فوتبال، در خصوص صعود تیم 
ملــی به جام جهانــی 2026 اظهار داشــت: 
»واقعاً این موفقیــت حاصل تلاش گروهی 
و لطف خدا و اهل بیت بوده است. زحمات 
بســیاری کشــیده شــد و تلاش هــای زیادی 
صورت گرفــت. قطعاً ایــن موفقیت نتیجه 
تــلاش یــک گــروه بــود کــه وقت گذاشــته 
بودنــد و هرچنــد برخی ایــرادات هم وجود 
داشت، اما هیچ گونه میزبانی نداشتیم و در 
شرایط خاصی قرار داشتیم. مسائل زیادی 
وجود داشــت کــه همگی جذاب هســتند. 
این موفقیت به نوعی تقدیم به ملت ایران 
است، با یک کادر ایرانی که خودمان حس 
خیلــی خوبی نســبت به این اتفــاق داریم. 
فکر می کنم سال ۸2 اتفاق مهمی افتاد که 
ما با استقلال به نتایج خوبی رسیدیم و باور 
مدیران نسبت به مربیان جوان تغییر کرد. 
از آن زمــان بود که رویکرد مدیران نســبت 
بــه مربیان جــوان بهتر شــد و اقبال خوبی 

بــه آنهــا پیدا شــد. موضــوع بعــدی همین 
صعود به جام جهانــی بود. در واقع، برخی 
افــراد 10 تــا 1۵ ســال در ایران تــلاش کردند 
تا بگویند که مربیــان ایرانی توانایی ندارند 
امــا این موفقیــت فرصتی بود تــا نگاه ها به 
مربیــان ایرانــی در عرصه ملــی تغییر کند. 
فدراســیون ها و مدیــران حــالا بــه مربیان 
ایرانی احترام می گذارند. درســت است که 
فوتبــال مــا در بدترین شــرایط ممکن قرار 
داشت، اما خدا را شکر که سریع ترین صعود 
را داشــتیم و این نتیجه حاصل کار گروهی 
بود. شاید نقش من در این پیروزی کمترین 
بوده باشد، اما امیدوارم که خوشحالی مان 

از این بابت به مردم ایران برسد.«
 قلعه نویی افزود: »مردم ایران همیشــه در 
ایــن موفقیت هــا در کنــار ما بوده انــد و ما 
وظیفه داریم که به آنها احترام بگذاریم. در 
شرایط اقتصادی ســخت، مردم همواره در 
کنار ورزشکاران و تیم ملی بودند و حمایت 
کردند. در عرصه های مختلف، مردم ایران 
هستند که همیشه مهم هستند و ما وظیفه 

داریم کــه قدردانی کنیم. امیدوارم که این 
صعــود را بــه عنوان عیــدی به مــردم ایران 
تقدیــم کرده باشــیم. هدف بعــدی ما این 
اســت که در جــام جهانی عملکــرد خوبی 
داشــته باشــیم. کاری کــه مــا الان انجــام 
داده ایم، پیش از این نیز در دوره های قبلی 
انجام شــده بود، اما با شــرایط ســخت تر، 
مشکلات مالی و سایر مسائل. با همه اینها، 
این کار قبلاً هم انجام شد و حالا باید از این 

به بعد کار بزرگ تری انجام دهیم.«
 ســرمربی تیم ملی در خصوص پیشــرفت 
در فوتبــال ایــران گفــت: »از محمدرضــا 
عارف )معــاون اول رئیس جمهور( مجدداً 
تشــکر می کنــم کــه پــس از صعود بــه من 
زنگ زد. شــما بایــد ببینید که مــا تا دقایق 
آخــر عقــب بودیــم و بعد بــازی را مســاوی 
کردیــم. کادر فنــی و تیــم، خواسته شــان 
ایــن بــود کــه وضعیــت اقتصــادی مــردم 
درســت شــود. بیشــتر خواســته مــا بــرای 
مــردم بــود. در نهایــت، فوتبــال در حــال 
پیشــرفت اســت. ما قبــلاً گفتــه بودیم که 

اگر قرار اســت از این قافلــه عقب نیفتیم، 
باید ســرمایه گذاری کنیم، زیرساخت ها را 
درســت کنیــم و به پیشــرفت ادامه دهیم. 
امیدواریم که در ســال های آینده ما شاهد 
پیشــرفت زیادی باشــیم. نیروی انســانی و 
اســتعداد داریم، امــا این اســتعدادها باید 
با سرمایه گذاری مناسب پشتیبانی شوند. 
یکی از مســائل مهم توجه به تیم های پایه 
است. در کشــورهای دیگر، مثل عربستان 
و امارات به تیم های پایه توجه زیادی دارند 
و بازی های آنها هم پخش می شــود. اما در 
ایــران متأســفانه توجه زیادی بــه تیم های 
پایــه نمی شــود. یکــی از مباحــث جلســه 
کمیته فنــی نیز در همین رابطــه بود. باید 
فوتبالمان توسعه پیدا کند، نه تنها در زمینه 
تیم های ملی، بلکه در زیرساخت ها نیز باید 
پیشــرفت داشته باشیم. تیم های پایه باید 
از حمایــت بیشــتری برخوردار باشــند. در 
پایان، از خبرنگاران که همیشــه در کنار ما 
بودند تشــکر می کنم. امیدوارم که شرایط 

به بهترین شکل پیش برود.«

صعود با کادر ایرانی حس خوبی دارد

 قلعه نویی: در ایران 
به تیم های پایه توجه نمی شود

 آبی ها مقابل گل نخور ترین تیم لیگ برتر

 از خواب بیدار شو
ً
لطفا 

خبری از تمدید قرارداد نیست

 سروش و فرشاد 
یک فصل دیگر در پرسپولیس

هفته بیست و نهم لیگ آزادگان

جنگ بالا و پایین جدول

صعود با کادر ایرانی حس خوبی دارد

قلعه نویی: در ایران به تیم های پایه توجه نمی شود

ادامه سفرهای غیرمنتظره 
نظری جویباری

چندی پیش نظری جویباری، مدیرعامل باشگاه 
اســتقلال راهی کشــور امارات شــد. درباره این 
ســفر توضیحی ازســوی باشگاه و شخص نظری 
جویباری داده نشــد که چرا و به چه دلیل آقای 
مدیر راهی این سفر شده است. برخی می گفتند 
که جویباری برای انجام کارهای شــخصی راهی 
امارات شده است. اما درحالی که محتوای این 
سفر پوشانده شد، بار دیگر از باشگاه استقلال 
خبــر آمد که جویباری راهی کشــور هلند شــده 
اســت. دربــاره این ســفر نیز توضیحی از ســوی 
باشــگاه اســتقلال داده نشــده اما برخی منابع 
خبری مدعی شدند سفر نظری جویباری هیچ 
ربطی به پروســه انتخاب سرمربی جدید ندارد 
بلکه او برای بازدید از  یک کمپ تمرینی به هلند 

سفر کرده است

شرایط کلی تیم در حال بهبود است

بوژوویچ: باید هواداران را دوباره به استقلال علاقه مند کنیم
میــودراگ بوژوویــچ، ســرمربی تیــم 
فوتبال اســتقلال، در نشست خبری 
پیش از دیدار مقابل گل گهر سیرجان 
گفــت: »دیدار ما بــا گل گهر برای ما از 
اهمیت بسیار بالایی برخوردار است. 
ایــن مســابقه می توانــد نقطه عطفی 
مســائل  از  بســیاری  اصــلاح  بــرای 
درون تیــم باشــد. پیــش از هر چیز، 
بایــد جایگاه مــان را در جــدول لیگ 
برتــر ارتقا دهیم؛ ایــن موضوع یکی از 
اولویت هــای اصلی ماســت.« وی در 
ادامه اظهار داشت: »در این مسابقه 
تــلاش خواهیم کــرد تا روابــط میان 
هواداران و تیم را که به واســطه نتایج 
نامطلــوب در دیدار هــای اخیر دچار 

آسیب شده، بهبود بخشیم و نگرش 
هواداران نســبت بــه مجموعه تیم را 

اصلاح کنیم.«
بوژوویــچ دربــاره اهمیــت مســابقه 
گفــت: »با توجه بــه تمامی دلایلی که 
عنــوان کــردم، بــازی با گل گهــر برای 
ما اهمیت بســیار زیــادی دارد. کاملاً 
آگاهیــم کــه بــا دیــدار آســانی مواجه 
نیســتیم. گل گهــر تیمــی قدرتمند و 
باکیفیت است که توانایی غلبه بر هر 
حریفی را دارد.« سرمربی استقلال در 
ادامــه افزود: »ما نیز با وجود نتایجی 
که در دیدار های اخیر کسب کردیم، 
نشــان دادیــم کــه می توانیــم بــا نوع 
بازی مان، نتیجه را به سود خود تغییر 

دهیــم. تیم ما ظرفیت و توانایی لازم 
بــرای بازگشــت به مســیر موفقیت را 

دارد.«
بازیکنــان  خصــوص  در  بوژوویــچ 
اعــلام  نیــز  فــردا  دیــدار  در  غایــب 
کرد: »خوشبختانه موفق شدیم روزبه 
چشمی و محمدحسین اسلامی را به 
تیــم بازگردانیم. شــرایط کلی تیم در 
حال بهبود اســت.« وی در پاســخ به 
ســؤالی درباره امکان بهبــود روابط با 
هــواداران تأکید کرد: »تنها راه ترمیم 
و تقویت ارتباط ما با هواداران، کسب 
پیروزی در زمین مسابقه است و همه 
تلاش خــود را در این مســیر متمرکز 

خواهیم کرد.«

   صفیری و ممبینی قاتل داوران هستند   صفیری و ممبینی قاتل داوران هستند
داور پشت خط مانده از تصمیمات عجیب در کمیته داوران می گوید:داور پشت خط مانده از تصمیمات عجیب در کمیته داوران می گوید:

گذشته  فصل  رقابت های  پایان  از  پیش 
تعداد  افزایش  بحث  فوتسال،  برتر  لیگ 
ح  تیم ها به شدت در فضای فوتسال مطر
شد و افکار بسیاری را به خود مشغول کرد. 
این موضوع چنان جدی بود که جلسه ای 
با حضور مدیران باشگاه ها در تهران برای 
بررسی موضوع 16 تیمی شدن برگزار شد؛ 

پیشنهادی که با موافقت تمامی حاضرین 
همراه بود. با این حال، تصمیم گیری نهایی 
به اولین جلسه اعضای هیأت رئیسه در سال 
جدید موکول گردید. این جلسه دیروز با 
حضور مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال 
برگزار شد و در حالی که تیم های سقوط 
کرده انتظار آرای مثبت اعضا را داشتند، این 

پیشنهاد به طور کامل از سوی هیأت رئیسه 
رد شد. تیم های فرش آرای مشهد و کلینیک 
ایرانیان قم که فصل گذشته به لیگ دسته 
اول سقوط کردند، تلاش داشتند تا با توجه 
به سابقه  قابل توجه خود در زمینه تیمداری 
و پرورش بازیکنان مطرح، موافقت سازمان 
رقابت های فصل  برای حضور در  را  لیگ 

آینده لیگ برتر فوتسال جلب کنند که در 
انجام این مهم ناکام ماندند. با این شرایط 
آنچه قطعی خواهد بود، این است که لیگ 
برتر فوتسال ایران همانند فصول گذشته با 
14 تیم پیگیری می شود و تیم های قدیمی و 
ریشه دار مشهد و قم، از دایره باشگاه های 

لیگ برتری خارج شدند.

لیگ فوتسال 16 تیمی نمی شود

 به داور ساده نیازمندیم! به داور ساده نیازمندیم!
آمار حیرت انگیز قضاوت های تکراری در لیگ برترآمار حیرت انگیز قضاوت های تکراری در لیگ برتر

iranvarzeshii

 چهارشنبه 27 فروردین 1404  17 شوال 1446   سال بیست و هشتم   شماره 7807    قیمت: 10000 تومان   

خسروی: داور 
 واجدشرایط برای 
اتاق VAR کم داریم!

کمک داور مشترک 
 برای استقلال 
و پرسپولیس!
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18:00
 گل گهر - استقلال

17:00
هوادار – مس رفسنجان

پرونده ویژه داوری

فوتبال ایران 
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